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Referat fra UDDU møde d. 11. januar 2024 kl. 13-15 

Deltagere: Hanne Leth Andersen, Kristine Niss, Niels Møller Nielsen, Martin Niss, Helene Dyrhauge, 
Morten Vest Hansen, Dorthe Johnson, Daniel Bjerregård, Sidsel Lond Grosen, Inger Berling Hyams, Sara 
Møller Bjørneboe (referent) 

 
Øvrige deltagere: Camilla Schmidt, Annemette Palmqvist, Bodil Damgaard, Amalie Gatzwiller, Geeske de 
Witte Vestergaard, Stephanie Bernth Ahrenkiel, Maiken Møldrup Pedersen, Signe Berri,  

 
1 Godkendelse af dagsorden 

Dagsordenen blev godkendt.   

Orienteringer 

2 Orientering om Status på uddannelsesområdet på Roskilde Universitet v. Maiken Møldrup 
Pedersen og Stephanie Bernth Ahrenkiel (15 min) 
US havde indstillet, at UDDU blev orienteret om status på uddannelsesområdet på Roskilde 
Universitet.  
 
US gjorde opmærksom på, at sagen er en årlig tilbagevendende sag, og at der i 2024 vil arbejdes 
med, hvordan sagen fremadrettet skal udarbejdes og præsenteres, herunder bl.a. at undlade 
sammenligningerne på tværs af universiteterne og at materialet vil indeholde færre nøgletal.  
 
UDDU havde følgende bemærkninger:  

• Det blev påpeget, om det kan overvejes at inddrage andre nøgletal i materialet.  

• Det blev forslået, at materialet med fordel vil kunne indeholde nøgletal omkring 
overgangsfrekvensen.   

• Der blev givet input til mulige forklaringer på indikatorerne med udgangspunkt i de enkelte 
uddannelser. 
 

3 Mundtlig orientering om universitetsreformen v. Hanne Leth Andersen (10 min) 
 
Rektor gav en mundtlig orientering om universitetsreformen i det omfang det var muligt ifm. 
fortroligheden og opfordrede til at reformen også drøftes lokalt på institutterne i det omfang det er 
muligt.    
 
Der er blevet oprettet en hjemmeside for kandidatudvalget.  
  

Drøftelser 

4 Drøftelse og beslutning om revidering af UDDU’s forretningsorden samt udpegning af konstitueret 
forperson (45 min) 
 
Det var blevet indstillet, at UDDU drøftede og igangsatte en proces for revidering af 
forretningsordenen samt udpegede en konstitueret forperson.  
 
UDDU havde følgende bemærkninger:  

• Der blev spurgt ind til, om arbejdet også vil omhandle udarbejdelse af et kommissorie, 
medlemssammensætningen samt valgreglerne for UDDU.  

• Det blev bemærket, at der i arbejdet skal være fokus på UDDUs relation til AR samt ULF og 
at denne bliver skrevet ind i forretningsordenen/kommissoriet. Derudover skal der være 
fokus på, hvordan UDDU spiller ind ift. den generelle organisation.   

• Det blev pointeret, at det først og fremmest er vigtigt at klarlægge og definere formålet 
med UDDU for derefter bedst muligt at kunne udpege, hvem der skal sidde som 
medlemmer i udvalget.  

https://web.firstagenda.com/committees/200958/agendas/2991384/items/28602052
https://web.firstagenda.com/committees/200958/agendas/2991384/items/28602057/documents/69782615
https://web.firstagenda.com/committees/200958/agendas/2991384/items/28602057/documents/69782615
https://web.firstagenda.com/committees/200958/agendas/2991384/items/28602055
https://ufm.dk/uddannelse/rad-naevn-og-udvalg/kandidatudvalget
https://web.firstagenda.com/committees/200958/agendas/2991384/items/28602056/documents/69766120
https://web.firstagenda.com/committees/200958/agendas/2991384/items/28602056/documents/69766120
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• Der blev fremsat ønske om, at biblioteket og EAE’s rolle bliver indtænkt. Dette kan evt. 
være som medlemmer af UDDU.  

• Det blev påpeget, at koncernjura med fordel kan inddrages i arbejdet bl.a. ift. afklaring af 
valgregler mv. 

 
Der blev nedsat en arbejdsgruppe bestående af: Niels Møller Nielsen (forperson), Sidsel Lond 
Grosen, Kristine Niss, Bodil Damgaard og en studerende.  
 
Derudover blev det besluttet, at rektor forsætter som forperson mens arbejdet pågår.  
 
Der vil være dialog mellem arbejdsgruppen og sekretariatet omkring den videre proces.   
  

5 Eventuelt  
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